



Performance

For the nine-months Period ended 30th September 2020 ننائة الاعمال

لفارة النسعة أشهر

المناهية في 30 سبنمبر 2020

1- Executive Summary

1 - الملخ من العسام

Particulars	به النسفة النهاء المنافئة الم	النغير (%) Change (%)	النسعة اشهر النسعة اشهر الفرائية 2020 سبلمبر 30 Nine-months Period ended 30/09/2020	البيان
Revenue	341,012,673	(24)%	259,484,280	الإير ادات
Cost of Sales	(323,125,890)	15%	(371,528,143)	تكلفة المبيعات
Gross Profit/(Loss)	17,886,783	(425)%	(58,043,863)	هامش الربح / (خسارة)
Other Operating income	7,710,224	(27)%	5,602,772	إيرادات تشغيلية اخرى
Selling, G&A expenses	(33,452,334)	10%	(36,938,505)	مصاريف إدارية وعمومية وبيعية
Impairment of property, plant and equipment			(172,392,819)	انخفاض قيمة الممتلكات والألات والمعدات
Investment income / (loss)	(165,212)	2,964%	(5,062,454)	أرباح/ (خسائر) الإستثمارات
Other income	4,435,280	(80)%	891,862	ارباح اخرى
Finance costs	(271,041)	706%	(2,184,015)	تكاليف التمويل
Net Profit/(Loss)	(3,856,300)	6,853%	(268,127,022)	صافي الربح / (خسارة)
Weighted Average number of shares	821,096,820 سهمأ			المتوسط المرجح لعدد الأسهم
Earnings Per Share Book-value Per share	(0.005) درهم 1.22 درهم	6,440%	(0.327) درهم 0.87 درهم	ربحية السهم الواحد القيمة الدفترية للسهم الواحد
Gross profit ratio	5.25%	(519)%	(22)%	نسبة إجمالي الربح



2 - Company's Results:

First: Marketing challenges

The company faced difficulties in the export markets that the company depends on as major markets in marketing its products due to heavy dumping from surrounding and global countries, which resulted in the collapse of prices in these markets, as the selling prices reached to the consumer are less than our production cost, in addition to the great challenges in the Local market due to the increase in supply over demand, as well as the impact of economic conditions, restrictions and controls that the company during the year 2020 in the export markets, as these reasons stopped and changed all marketing and operational plans and programs prepared by the company's Board of Directors, and led to difficulty in achieving the results.

Second: Investments

The investment performance recorded losses of AED 5.06 million in the nine months ended 2020, compared to losses of AED 165 thousand in the nine months ended 2019 due to the instabilities in the economic situation that the financial markets witnessed in recent years.

Third: Decrease in the fair value of fixed assets

The company recorded impairment losses in the fair value of its fixed assets during the period ended on September 30, 2020, in accordance with International Accounting Standard No. (IAS36).

3 - Financial ratios:

Gross Profit	
Current ratio	
Quick ratio	

30 September		
2020	2019	
(22)%	5.25%	
1.07 X	1.71 X	
0.71 X	0.78 X	

2- نتائج الشركة:

أولاً : تحديات التسويق

واجهت الشركة صعوبات كبيرة في أسواق التصدير التي تعتمد عليها الشركة كأسواق رئيسية في تسويق منتجاتها بسبب الإغراق الشديد من الدول المحيطة والعالمية مما نتج عنه انهيار الأسعار في هذه الأسواق، حيث بلغت أسعار البيع الواصلة للمستهلك أقل من كلفة الانتاج لدينا، بالإضافة إلى التحديات الكبيرة في السوق المحلي بسبب زيادة العرض عن الطلب، كذلك تأثير الظروف الاقتصادية والقيود والضو ابط التي مرت بها الشركة خلال العام 2020 لدى أسواق التصدير، حيث أن هذه الأحداث أوقفت وغيرت جميع الخطط والبرامج التسويقية والتشغيلية المعدة من المجلس، وأدت إلى صعوبة كبيرة في تحقيق النتائج المرجوة.

ثانياً : الاستثمارات

سجل أداء الإستثمارات خسائر بلغت 5.06 مليون درهم في التسعة أشهر الأولى من عام 2020 ، مقابل خسائر بلغت 165 ألف درهم في التسعة أشهر الأولى من عام 2019، بسبب تقلبات الوضع الاقتصادي التي شهدتها الأسواق المالية خلال السنوات الأخيرة.

ثالثاً : انخفاض القيمة العادلة للأصول الثابتة

سجلت الشركة خسائر اضمحلال في القيمة العادلة لأصولها الثابتة خلال الفترة المنتهية في 30 سبتمبر 2020، وذلك بموجب معيار المحاسبة الدولي رقم (1A536).

3- النسب المالية:

30 سېتمېر		
2019	2020 (22)%	
5.25%		
1.71 مرة	1.07 مرة	
0.78 مرة	0.71 مرة	

الربح	سبة هامش
ــــداول	سبــة التــــ
اول الســريـع	سبــة التــد



*

أحمد عبدالله الأعمال العضو المنشدب